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Zápis z veřejného zasedání zastupitelstva 
 

 Poř. číslo 3/17 

 
Datum a čas: 27. 3 .2017  v 18:00 

 
Místo: 
 

Obecní úřad, Vltavská 14, Větrušice 

Přítomni: 7 členů zastupitelstva (P. Šefčíková – starostka obce, 
Mgr. J. Dyčková – místostarostka obce, M. Jaroš  - místostarosta 
obce, M. Buchar, J. Krušinský,  E.Máchová, ing. M. Řimnáč Ph.D. – 
viz prezenční listina 
 

Omluven: 
Počet přítomných občanů: 
 

0 
0 

Zasedání zastupitelstva řídila: Petra Šefčíková  (starostka obce) 
Zastupitelé pověřili zápisem: 
 

Mgr. Janu Dyčkovou 
 

Zasedání zahájeno  v 18:07 
Zasedání ukončeno ve 20:03  
 

 

Starostka obce P. Šefčíková podle prezenční listiny shledala, že zastupitelstvo je usnášeníschopné 
a zasedání zahájila přivítáním přítomných zastupitelů. 
 
Následně navrhla za zapisovatele veřejného zasedání zastupitelů J. Dyčkovou. Zastupitelé schválili 
navrženého zapisovatele hlasováním. 
 

Pro: 6  Proti:  0  Zdrželi se: 1 (Dyčková) 
 
Předsedající P. Šefčíková navrhla ověřovateli zápisu M. Řimnáče a M. Buchara. K návrhu nebyly 
vzneseny žádné protinávrhy. Zastupitelé obce schválili navržené ověřovatele hlasováním. 
 

Pro: 5  Proti:  0  Zdrželi se: 2 (Řimnáč, Buchar) 
 
P. Šefčíková po úvodní části přednesla navržený program, kdy přítomné zastupitele seznámila 
s programem zasedání tak, jak byl vyvěšen na úřední desce. 
 
 
 
 
 
 

mailto:obec@vetrusice.cz
http://www.vetrusice.cz/


Navržený program zasedání: 
 

  
1. Kontrola usnesení minulého/minulých zasedání zastupitelstva  

2. Projednání střednědobého výhledu rozpočtu  

3. Projednání systému svozu bioodpadu pro rok 2017  

4. Informace o činnosti obecního úřadu  

5. Závěr  
 

 
Vzhledem k tomu, že nikdo nevznesl námitky ani žádost o mimořádný bod  programu, schválili 
zastupitelé program řádného veřejného zasedání hlasováním. 
 

Pro: 7  Proti:  0  Zdrželi se: 0 
 

 
1. Kontrola usnesení minulého/minulých zasedání  zastupitelstva  

 

Usnesení 1/1/17 

Toto usnesení se týkalo schválení zadání ÚPD – usnesení bylo zasláno paní ing. arch. Matějkové, která 
usnesení následně potvrdila přijetí zasláním Registračního listu. Usnesení bylo rovněž zasláno týmu 
pana ing. Kindla, který zadání zpracuje do podoby první verze ÚPD. 

 

Usnesení 2/2/17 
Informace vyplývající z usnesení 2/2/17 byly předány účetní obce. 

 
2. Projednání střednědobého výhledu rozpočtu 

 
P. Šefčíková uvedla, že na základě novely zákona č. 250/ 2000 Sb. je obec povinna zveřejnit 
střednědobý výhled rozpočtu (novela § 3 zákona). Návrh střednědobého rozpočtu musí být 
zveřejněn, nicméně pouze ve zjednodušené podobě po dobu 30 dnů před jeho schválením.  
Nezveřejněním schváleného rozpočtu a schváleného střednědobého výhledu rozpočtu se obec 
dopustí správního deliktu, za který může být následně uložena pokuta. 

J. Dyčková sdělila, že střednědobý výhled je v zásadě pouhým odhadem možných příjmů a možných 
výdajů. Jedinou možností je tak obojí, tj. příjmy i výdaje, vzít z rozpočtů dva či tři roky zpět.  
V případě, kdy se jedná o výhled na roky 2018 a 2019, je třeba vycházet ze skutečností uvedených 
v závěrečném účtu obce z roku 2016. (J. Dyčková uvedla, že závěrečný účet již byl zveřejněn na 
webových stránkách obce a zastupitelům byly v tištěné podobě předloženy zásadní čísla týkající se 
příjmů a výdajů, a to zpětně za tři roky): 

Po diskusi navrhli zastupitelé pro rok 2018: 

Daňové příjmy:  6 370 000 Kč 

Nedaňové příjmy: 750 000 Kč 

Kapitálové příjmy: 145 000 Kč 

Transfery: 20 300 000 Kč (odhad vztahující se k budování kanalizace + 300 000 Kč doplatek dotace na 
DS) 



 
Výdaje: 

Běžné výdaje: 7 000 000 

Kapitálové výdaje: 20 000 000 Kč (kanalizace) 

Financování úvěrů: 0 Kč (předpoklad odkladu splátek) 

Rezerva : 565 000 Kč 

 

Rok 2019:  

Daňové příjmy:  6 500 000 

Nedaňové příjmy: 800 000 Kč 

Kapitálové příjmy: 150 000  Kč 

Rezerva: 565 000 

Transfery: 40 000 000 Kč (odhad vztahující se k budování další etapy kanalizace) 

 

 Výdaje: 

Běžné výdaje:  6 800 000 Kč 

Kapitálové výdaje: 40 000 000 Kč (kanalizace) 

Financování úvěrů: 720 000  Kč (předpoklad odhadu splátek) 

Rezerva: 

495 000 Kč 

Problémem se stává odhad případné dotace na kanalizaci, nejen, co se týče její výše, ale i s ohledem 
na skutečnost, že tato dotace se proplácí zpětně na základě provedených a vyúčtovaných prací.  

Zastupitelé projednali výše uvedený návrh, který je nedílnou součástí zápisu a bude vyvěšen po dobu 
30 dnů před schválením. 

 

3.         Projednání systému svozu bioodpadu pro rok 2017  

P.  Šefčíková uvedla, že množství bioodpadu neustále roste a v loňském roce došlo ke zneužívání 
svozu od nemovitostí. Zdůraznila, že jsme v širokém okolí jedinou obcí, jejíž pracovníci bioodpad sváží 
od nemovitostí zdarma. Zákon obcím ukládá umožnit ekologickou likvidaci bioodpadu, aby tento 
nekončil na skládkách. Navrhla svoz v ekologicky rozložitelných pytlích (cena jednoho pytle se 
pohybuje kolem 21 Kč), kdy by obec dotovala jen jeden pytel na týden a nemovitost, pokud by někdo 
potřeboval zlikvidovat větší množství bioodpadu, tak by bylo možné si pytle na úřadě zakoupit nebo 
by si občané toto větší množství vozili do velkoobjemové kontejneru v prostoru „vodárny“ (ulice 
Hlavní). Dále navrhla průzkum mezi občany, týkající se možnosti zakoupení známky na hnědou 
popelnici na bioodpad v příštím roce, svoz by zajišťovala firma FCC 1x za 14 dnů. Nádoba na odpad o 
obsahu 240l stojí cca 900 Kč na sezónu od 1.4-30.11. Nabídka by byla vhodná pro občany, kteří by byli 
ochotni si zaplatit za komfort svozu od domu a neřešit tak množství bioodpadu a pytle.   

J. Dyčková společně s J. Krušinským navrhli dodržet stávající systém svozu, protože k tomuto účelu byl 
na leasing „zakoupen“ traktor s valníkem, avšak omezit svoz na dva pytle jednou týdně, a to vždy 
v pondělí. Zbylý bioodpad si občané, stejně jako v jiných obcích, svezou do přistaveného kontejneru 



ve „vodárně“ (ulice Hlavní). Do pytlů by se nedávaly velké větvě a větve s trny, protože jejich vysypání 
je náročné, tento typ bioodpadu by si občané svezli sami, případně sami naložili na valník. 

Dále se diskuse odvíjela kolem možnosti změnit systém svozu odpadu, možnost změnit svozovou 
firmu a zejména pak podnítit občany k ještě většímu třídění odpadu, protože s ukončením 
skládkování dojde možná k neúměrnému navýšení částky za svoz směsného komunálního opadu, 
např. možností vážit každou nádobu u nemovitosti a následně by byla provedena platba za skutečné 
kilogramy směsného komunálního odpadu.  (J.Dyčková) 

P. Šefčíková uvedla, že se domnívá, že obec je na tom dobře zejména díky systému, který tady byl 
v minulosti zaveden a následně finančně upraven podle objemu nádoby. P. Šefčíková podotkla, že na 
tento systém přecházejí i další obce. 

M. Řimnáč k tomu sdělil, že částka 97 tis Kč za likvidaci bioodpadu v kalendářním roce 
2016 mu skutečně přijde vysoká, avšak podle informací, které obdržel od obecního úřadu, 72 tis Kč 
připadá jen na leasing traktoru a nejsou odděleny náklady na likvidaci bioodpadu občanů a obce. 
Možným opatřením snižujícím náklady je tak svážení bioodpadu občanů čtyřkolkou s přívěsem; což 
zdůraznil, že nenavrhuje, neb ušetřená částka by se jen promítla do navýšení jiné účetní položky. 
Uvedl, že částku 25 tis Kč vynaloženou na primární výdaje považuje za adekvátní v kontextu toho, že 
občané se nezbavují bioodpadu jiným způsobem.  
Dochází-li ke zneužívání systému, podpořil by limit na 2-3 pytle, avšak by uvítal, aby obec zajistila i 
svoz nadlimitního objemu. Navrhl tedy možnost domluvit/objednat si takový odvoz na obecním 
úřadu, přičemž nakládku (o její časové/finanční náročnosti bylo na pracovní poradě diskutováno) by 
zajištovali občané sami. Zejména u velkého objemu by uvítal možnost individuálně odvést bioodpad 
na určené místo (kompostovací jámy ZD Klecany) před využíváním velkoobjemového kontejneru (ve 
"Vodárně"), který za úplatu odváží společnost FCC (naopak ZD Klecany likviduje předaný bioodpad 
zadarmo). K návrhu P.  
Šefčíkové poznamenal, že tento krok při ceně 900 Kč za sběrnou nádobu při zachování současné 
politiky nakládání s odpadem v obci znamená nárůst nákladů nejen občanů, ale i obce (dle platné 
vyhlášky obec dotuje svoz odpadu 30 %, pokud by si každá nemovitost pořídila sběrnou nádobu na 
bioodpad, náklady obce na dotace se za této podmínky blíží 50 tis Kč, což je proti současnému 
systému dvojnásobek. 

P.  Šefčíková požádala M. Řimnáče, zda-li by výhledově nepřipravil koncept možností dalšího rozvoje 
odpadového hospodářství obce. 
 
M. Řimnáč potvrdil, že Větrušice v oblasti odpadového hospodářství mají před mnohými obcemi 
značný náskok a uvedl, že po doladění finanční stránky systému v minulém roce úspory pocítili i 
občané, kteří efektivně odpad třídí. Upozornil však, že další změny (redukující náklady) na odpadové 
hospodářství dle jeho názoru k mnohem proaktivnějšímu přístupu obce ať již po stránce 
administrativní, tak stránce pracovních kapacit.  

J. Dyčková upozornila na nutnost vypsat výběrové řízení při velkých změnách. 

 M. Řimnáč dále uvedl, že existují města ale i obce, které se vydaly cestou vlastního zpracování 
především v oblasti tříděného odpadu, podle jeho informací s pozitivním hospodářským výsledkem. 
Odkázal na projednávaný bioodpad, kdy buď odveze velkoobjemový kontejner mezinárodní 
společnost za tisícové částky za jeden odvoz a režie obce může být i nulová (občané by si odpad 
odvezli do kontejneru individuálně) nebo svoz bioodpadu bude zajišťovat obec (pracovníci, mzdy, 
pohonné hmoty), avšak samotná likvidace bude výrazně méně finančně náročná (aktuálně zadarmo). 

Zastupitelé v diskusi posléze podpořili návrh J. Dyčkové a J. Krušinského. 

dvojnásobek) 

Usnesení 1/3/17 

Zastupitelé obce Větrušice schvalují úpravu způsobu svozu bioodpadu s účinností od 1.4.2017 takto:  



a) od každé nemovitosti budou svezeny v jednom týdnu (vždy v pondělí) maximálně dva pytle, 
přičemž se musí jednat o pytle vydávané obecním úřadem; odpad v igelitových pytlích 
nebude vyvezen; 

b) velkoobjemový bioodpad (větvě) si občané svezou samostatně do kontejneru umístěného 
v lokalitě „vodárna“ – ulice Hlavní;  

c) při velkém množství bioodpadu si občané mohou objednat svoz individuálně, a to na 
obecním úřadě – osobně, telefonicky či e-mailem; nakládku si v takovém případě provedou 
sami.   
 
 
Pro: 7  Proti:  0  Zdrželi se: 0 

 

 
4. Činnost obecního úřadu  

a) P. Šefčíková a. J. Dyčková informovaly o své účasti na konferenci Den malých obcí dne 
7.3.2017 v Letňanech, kde vystoupili i zástupci příslušných ministerstev (např. MVČR – 
problematika kontrol obecních úřadů, MŽP – problematika financování např. výstavby 
kanalizací nebo protipovodňových opatření, MŠMT – problematika novely zákona o školách, 
MMR – problematika financování projektů z evropských fondů). Na konferenci vystoupili i 
zástupci Středočeského kraje – vysvětlen nový systém poskytování dotací. Na konferenci bylo 
možné získat i kontakty na firmy, které spolupracují s obcemi – výstavba sběrných dvorů, 
budování dětských hřišť apod.  

b) P. Šefčíková informovala o tom, že bylo nutné přijmout rozpočtové opatření č.1 z důvodu 
vypravení sociálního pohřbu pana Josefa Hanuše, kdy v rozpočtu na rok 2017 nebyly sociální 
pohřby vůbec rozpočtovány. Účetní obce nemohla tedy částku 6.000,- zaúčtovat oproti žádné 
rozpočtové položce.   Rozpočtové opatření č. 1 je nedílnou součástí tohoto zápisu. 

c) P.  Šefčíková sdělila, že se zúčastnila jednání zástupců DSO Údolí Vltavy, které se konalo 
23.3.207 v Husinci - Řeži. Na programu bylo upřesnění termínu společné akce ,,Den na řece“, 
který se bude konat 17.6.2017. Dále byla projednávána možnost dostavby cyklostezky 
(Úholičky – Libčice nad Vltavou) na levém břehu Vltavy. Hledá se podpora zejména u 
Středočeského kraje.  Existuje územní rozhodnutí, které bylo nyní prodlouženo. DSO by 
zaplatil projekt; plánuje se cyklostezka až do Drážďan. 

d) P.  Šefčíková dále sdělila, že do konce týdne bude ze zdravotních důvodů pokácena jedna z lip 
na návsi, která dle zdravotního posudku odborné firmy (k dispozici na OÚ) nevykazuje 
známky dobré vitality a je z poloviny uschlá, tudíž nebezpečná pro občany i projíždějící 
automobily. Je na zvážení, zda v tom samém místě vysadit lípu novou, neboť se ukázalo, že 
po mnoha letech solení komunikace je kořenový systém zřejmě ve špatném stavu a strom 
není vyživován.  P. Šefčíková dala na zvážení zvýšení obrubníků. Tento návrh podpořili i další 
zastupitelé. 

e) P.  Šefčíková rovněž sdělila, že bude proveden po částečném olistění zdravotní prořez všech 
lip srdčitých na návsi. Již neplatí, že prořez musí být dokončen v mimovegetačním období, tj. 
do 31.3. příslušného roku. Pro stromy je zdravější provést prořez později, kdy je již zřejmé, 
která větev nebude olistěna  která nikoliv. Termín bude oznámen občanům prostřednictvím 
sms kvůli bezpečnosti jak chodců, tak projíždějících vozidel.    

f) P. Šefčíková dále informovala o termínu sběrového víkendu, který proběhne ve dne 8. - 
9.dubnaa zeptala se, kdo ze zastupitelů se bude na práci v dané dny podílet.  M. Jaroš a M. 
Buchar budou pomáhat při svozu železa od nemovitostí, J. Dyčková a J.Krušinský se nabídli na 



práci v neděli. V tentýž den nabídla pomoc i E.  Máchová, takže J.Krušinský se zúčastní 
v sobotu, J.Dyčková bude po nějakou dobu přítomna po oba dny. Na dotaz místostarostky, 
zda se zúčastní i M. Řimnáč, který se dosud na žádném sběrovém dnu nepodílel, M. Řimnáč 
sdělil, že daný víkend nebude přítomen. P. Šefčíková reagovala, že všichni zastupitelé byli 
informováni v dostatečném předstihu, aby se mohli podílet a pomáhat zejména v prostorách 
„vodárny“, kam se vozí i elektroodpad a nebezpečný odpad. 

g) P. Šefčíková uvedla, že na 10.4. (bioodpad bude svážen v úterý  11.4.) je naplánovaný 
celoplošný úklid komunikací čistícím vozem, dopravní značky budou rozmístěné 7 dní 
dopředu a vozidla, která budou bránit úklidu budou pokutována případně odtažena. 
„Záchytné parkoviště“ pro vozidla, jejichž majitelé nemohou parkovat na vlastním pozemku a 
nemohou odjet, bude u obecního úřadu a u požární nádrže (u rybníka na hrázi.) J. Dyčková 
nabídla jedno parkovací místo na svém pozemku. 

h) P. Šefčíková informovala zastupitele, že v minulém týdnu došlo v požární nádrži k velkému 
úhynu ryb. Důvod není znám, obec nechala udělat laboratorní rozbor vody, o jehož výsledku 
bude OÚ informovat. 

i) P. Šefčíková požádala M. Řimnáče, J. Krušinského a M. Buchara, kteří bydlí v ulici Východní, o 
plán parkovacích míst v rámci budoucí obytné zóny v ulici Východní. 

j) P. Šefčíková požádala M. Jaroše o přípravu akce 30.4. stavění májky a „Čarodějnice“ ve 
spolupráci s ostatními zastupiteli. Akce se stejně jako vloni bude konat u obecního úřadu 
(májka) a na dvoře hostince U Kamelota (čarodějnice). Dále uvedla, že bude pozvána skupina 
Grošáci, která bude hrát od 20:00 hodin. Po dohodě se zastupiteli se od 20:00 hodin bude 
vybírat vstupné. 
 
M. Jaroš přislíbil pomoc a tlumočil požadavek občanů opéct si buřty na obecním pozemku 
vedle fotbalového hřiště. 
 
J. Dyčková na to upozornila na novelu přestupkového zákona (v zásadě nový přestupkový 
zákon) - platí od 1.10.2016. Pokud obec nemá příslušnou vyhlášku týkající se rušení nočního 
klidu, a to obec Větrušice nemá, není možné povolit, byť i obecní akci či akci na obecním 
pozemku, kdy by hluk mohl pokračovat po 22:00 hod. Navrhla tedy, aby Grošáci hráli v sále 
hostince, čímž by se zamezilo případným problémům či pokutě. I přes námitky se na tomto 
posléze zastupitelé shodli. 

 M. Řimnáč požádal o povolení ohně na pálení čarodějnic v ulici Východní, a to na veřejném 
hřišti, což starostka obce zamítla s ohledem na skutečnost, že na hřišti se nesmí rozdělávat 
oheň (viz Provozní řád) a zejména loňské problémy s nepořádkem před pálením ohně i při 
samotném pálení. Zdůraznila, že bohužel při zapalování chytil i svah. Starostka obce sdělila, 
že nevidí důvod, pokud se organizuje celoobecní akce pro všechny občany obce, proč by měla 
být další stejná či podobná akce na jakémkoliv obecním pozemku, kde by se občané nové 
části určitým způsobem separovali od ostatních.  
 
M. Řimnáč požádal, aby toto (viz výše) bylo explicitně uvedeno v zápise, protože právě 
takovéto zákazy a k nim takto uváděné důvody obec rozdělují. Dále uvedl, že akce na hřišti je 
tradicí a na dvoře hostince není akce vhodná pro děti – v minulém roce bylo povoleno na 
dvoře kouřit.  Na akci na hřišti bylo v loňském roce i mnoho lidí ze staré obce. 

J. Dyčková k tomu uvedla, že akce, která začíná (tedy vloni na hřišti začínala) ve 22:00 určitě 
není z podstaty věci (pozdní zahájení) určena pro děti. (Podle M. Řimnáče  by byl zážeh krátce 
po západu slunce, tedy před 21 hodinou, nejinak tomu bylo vloni). Navíc sdělila, že na hřišti 
byl v loňském roce týdny před akcí neuvěřitelný nepořádek, což lze doložit fotografiemi, a 
zdůraznila, že se dokonce našel někdo, kdo si na hřiště určeném primárně pro děti dovolil 



vyhodit pohovku, a to v době, kdy byl prováděn sběr velkoobjemového odpadu. Pálení 
pohovky není určitě ekologické a dým z ohně byl v takovém případě horší než kouř z cigaret 
ve volném prostoru, a uvedla, že by ráda věděla, kdo neodpovědně vyhazuje nábytek, aby 
mohl být následně pálen na čarodějnice.  

Podle M. Řimnáče na hřišti před akcí v zásadě žádný nepořádek nebyl a druhý den byl 
proveden úklid. Úklid následujícího dne potvrdila i J. Dyčková a M. Buchar.  

P. Šefčíková uvedla, že pokud se lidé z Východní ulice chtějí sejít na soukromém pozemku a 
nebudou rušit, nikdo jim v tom nemůže a nebude bránit. Akci na soukromých pozemcích, si 
může organizovat kdokoliv, obec v takovém případě určitě nikomu nic zakazovat nebude 
(např. je možná dohoda se zemědělci). Zdůraznila, že lidé se mohou sejít i na hřišti, nesmí 
rušit a oheň není povolen a je nutný následný úklid. 
 
M. Řimnáč posléze požádal, aby se stejně přistupovalo k akci skupiny lidí na fotbalovém hřišti 
(žádost o ni tlumočil M .Jaroš - viz. výše). 
 
J. Dyčková k tomu opětovně uvedla, že novela přestupkového zákona platí pro každého a P. 
Šefčíková  uvedla, že s tímto samozřejmě souhlasí. 

 

Starostka obce pak zasedání ukončila ve 20:03. 

 

5. Závěr 

P. Šefčíková přítomným poděkovala za účast a svolala další řádné zasedání zastupitelstva na pondělí 
24.4.2017 na 18:00 hod. 

 

 

Zapsala: Mgr. Jana Dyčková v.r. 
 

 

Ověřovatelé:   ing. Martin Řimnáč Ph.D.  v.r.    ing. Michael Buchar 

 

 

Starostka obce: Petra Šefčíková v.r. 

 

 

Vyvěšeno dne:   5.4.        2017         

Svěšeno dne: 19.4.    2017 

 


